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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (2) bekezdése és az egyes házszabályi rendelkezésekről szóló 10/2014. (II. 
24.) OGY határozat 121. §-a alapján interpellációt kívánok benyújtani. 

Az interpelláció címzettje: Dr. Palkovics László, technológiai és ipari miniszter 

Az interpelláció címe: "A nagy vízkrízis" 

Tisztelt Miniszter úr!

 

Ez elmúlt héten egyre több helyen alakult ki vízhiány, és sok helyen vezettek be emiatt 
vízkorlátozást. Solymár és térsége, az alföldi Túrkeve, vagy jászsági Jászberény mellé felzárkózott 
több agglomerációs település is, és már a Heves megyei települések egy részét is figyelmeztették a 
várható vízhiányra.
 
 A minisztérium szerint csupán technológiai probléma miatt alakulhat ki ilyen helyzet, de helyben 
ez máshogy látszik. Az érintett településeken élők tisztában vannak ugyanis azzal, hogy a kialakuló 
vízhiányok a víziközmű hálózatok fejlesztése, vagy éppen a karbantartásuk és javításuk teljes 
elmaradása miatt van. Sok kisvárosban, vidéki községben a víziközmű rendszer 40-50 éve létesült, 
és karbantartásuk után is teljes cserére, azaz beavatkozásra tart igényt. Ezt az elmúlt időszakban a 
víziközmű vagyont megszerző állami cégek nem tették meg. Ezzel szemben sokan még emlékszünk
arra, amikor a helyi önkormányzatok ezt a feladatot jól, valódi tulajdonosi szemlélettel ellátták.
 
 Érkeztek a helyzet kezelésére unortodox válaszok is. Így a víziközmű hálózat állapotán túl 
Túrkevén a település polgármestere a rezsicsökkentést is okolja a kialakult helyzetért. Megoldást 
vázolt fel Menczer Tamás is, aki a Brüsszeli észjárással azt javasolt a solymáriaknak, fürödjenek 
kevesebbet, azaz csak a leglényegesebb esetben használjanak vizet.

 Fontos mindezek után kijelenteni, hogy nem lehet csak az időjárást, a fogyasztói igényeket okolni, 



 
hanem fontos látni az önkormányzatok jobb gazdái voltak ezeknek a víziközmű cégeknek. Úgy 
tűnik hiba volt tőlük ezt a közszolgáltatást elvonni, és a jelenlegi helyzet azonnali beavatkozást 
igényel!
 
 Mindezekre tekintettel kérdezem Tisztelt Miniszter urat, hogy:
 
 Mikor akar beavatkozni a Kormány a kialakult vízhiányok kezelésére, sőt azok megelőzésére?
 
 Mikor jön el az idő, hogy katonák és lajtos kocsik helyett a vízproblémák megoldására teljes körű 
felújításra és fejlesztésre kerül sor? 
 
 Tervezi-e a Kormány, hogy a települések a megfelelő finanszírozás átadása mellett végre 
visszakaphassák víziközmű vagyonukat?
 
 Várom érdemi válaszát a kérdéseimre vonatkozóan.

Budapest, 2022.07.06 
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